
Jegyzőkönyv
az Ügyrendi Bizottság 

2018. szeptember 17-i üléséről

Az ülés helye, ideje: Budaörs Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatala II. emeleti
tanácskozó terme (2040 Budaörs, Szabadság út 134.) 2018. szeptember 17. hétfő,
17:00 óra. 

Jelen voltak: dr. Sokolowski Márk elnök, dr. Bakó Krisztina, dr. Tóth Ferenc 

Igazoltan távol: Farkas Benedek külsős bizottsági tag

Jelen  volt  továbbá: Löfler  Dávid  képviselő,  Vágó  Csaba  polgármesteri
kabinetvezető,  Erdős  Károlyné  jegyzői  irodavezető,  Lőrincz  Mihály  műszaki
ügyosztályvezető, Kövesdi Gabriella szociális és egészségügyi irodavezető, Könye
Csilla osztályvezető, dr. Gróza Zsolt osztályvezető.

Jegyzőkönyvvezető: dr. Süveges Zsófia

dr.  Sokolowski  Márk elnök  1700-kor  köszönti  a  jelenlevőket. Megállapítja,  hogy  a
Bizottság határozatképes, 3 tag jelen van.

A Bizottság 3 egyhangú igen szavazattal dr. Tóth Ferenc képviselőt választotta meg
a  jegyzőkönyv  bizottsági  tag  aláírójának,  aki  előzetesen  jelezte,  hogy  vállalja  a
feladatot. A Bizottság a meghívó szerinti napirendjét  3 egyhangú igen szavazattal
támogatta. 

39/2018. (IX.17.) ÜB sz. határozat
Napirend elfogadása és jegyzőkönyv-hitelesítő megválasztása 

I. Testületi hatáskör: 

1.)  Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  I.  féléves
végrehajtásáról szóló beszámoló 

2.) Budaörs Város Önkormányzat 2018. évi költségvetési rendeletének módosítása

3.)  Budaörs  Város  Önkormányzata  Alapellátási  körzeteiről  szóló  17/2003.(IV.18.)
önkormányzati rendelet módosítása

4.) A közterületek használatáról szóló új önkormányzati rendelet megalkotása 

5.)  Javaslat  az  önkormányzat  tulajdonában  álló  lakások  és  helyiségek  bérletére
vonatkozó  egyes  szabályokról  szóló  23/2012.(VI.22.)  és  a  Budaörs  Város
Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  36/2010.(XI.12.)
számú önkormányzati rendelet módosítására

6.)  Budaörs  Város  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló
36/2010.(XI.12.) számú önkormányzati rendelet módosítása

Napirend előtti hozzászólások: Napirend előtti hozzászólás nem volt.
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Napirend tárgyalása:

I. Testületi hatáskör: 

1.)  Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  I.  féléves
végrehajtásáról szóló beszámoló

Könye Csilla: Röviden ismertette a napirendi pontot.

Kérdés  illetve  hozzászólás  nem hangzott  el,  a  Bizottság  az  előterjesztés  szerinti
határozati  javaslatot  2  igen  és  1  tartózkodás  szavazattal  –  minősített  többség
hiányában - nem támogatta.

40/2018. (IX.17.) ÜB sz. határozat
Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  I.  féléves
végrehajtásáról szóló beszámoló

Budaörs Város Önkormányzat Ügyrendi Bizottsága – minősített többség hiányában –
nem  javasolja  a  Képviselő-testületnek Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi
költségvetésének I.  féléves végrehajtásáról  szóló tájékoztató elfogadását az 1-23.
számú mellékletek szerint.

2.)  Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetési  rendeletének
módosítása

Könye Csilla: Röviden ismertette a napirendi pontot.

Hozzászólás  nem  hangzott  el,  a  Bizottság  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot  2 igen és 1 tartózkodás  szavazattal  – minősített  többség hiányában -
nem támogatta.

41/2018. (IX.17.) ÜB sz. határozat
Budaörs Város Önkormányzat 2018. évi költségvetési rendeletének módosítása

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Ügyrendi Bizottsága – minősített
többség  hiányában  –  nem  javasolja  a  Képviselő-testületnek  a  Budaörs  Város
Önkormányzat  2018.  évi  költségvetéséről  szóló  1/2018.  (II.23.)  önkormányzati
rendelet  módosításáról  szóló  rendelet  megalkotását   az  előterjesztés  melléklete
szerint.

3.) Budaörs Város Önkormányzata Alapellátási körzeteiről szóló 17/2003.(IV.18.)
önkormányzati rendelet módosítása

Kövesdi Gabriella: Röviden ismertette a napirendi pontot.

Hozzászólás nem hangzott el, a Bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal
támogatta.
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42/2018. (IX.17.) ÜB sz. határozat
Budaörs  Város  Önkormányzata  Alapellátási  körzeteiről  szóló  17/2003.(IV.18.)
önkormányzati rendelet módosítása

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága javasolja
a Képviselő-testület részére a Budaörs Város Alapellátási körzeteiről szóló 17/2003.
(IV.18.)  önkormányzati  rendelet  módosító  rendeletének  megalkotását  a  melléklet
szerint. 

4.) A közterületek használatáról szóló új önkormányzati rendelet megalkotása

dr. Tasnádi Ferenc: Röviden ismertette a napirendi pontot.

dr.  Sokolowski  Márk:  Dr.  Bakó  Krisztina  módosító  indítványt  készített  az
előterjesztéshez, így megkéri, hogy röviden ismertesse azt.

dr. Bakó Krisztina:  A Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság ülésén
felvetődött néhány szempont és kérdés a rendelet tervezettel  kapcsolatban, amire
részben  ott  kapott  választ,  valamint  tájékoztatták,  hogy  amennyiben  módosítást
szeretne a rendelet tervezethez, azt írásban kell benyújtania. Ezt követően a Jegyzői
Iroda  Jogi  és  Szabályozási  Osztályával  egyeztetve  a  módosítással  a  különös
méltányosság esete kerül beemelésre a rendelet szövegébe valamint egy duplikáció
kerül megszüntetésre. 

További  hozzászólás  nem  hangzott  el,  a  Bizottság  az  előterjesztés  szerinti,  a
módosító  indítvánnyal  együtt  szavazásra feltett  határozati  javaslatot,  2 igen és 1
tartózkodás szavazattal – minősített többség hiányában - nem támogatta.

43/2018. (IX.17.) ÜB sz. határozat
A közterületek használatáról szóló új önkormányzati rendelet megalkotása

Budaörs  Város  Önkormányzata  Képviselő-testületének  Ügyrendi  Bizottsága  –
minősített többség hiányában – nem javasolja a Képviselő-testületnek, a közterületek
használatáról szóló önkormányzati rendelet megalkotását az alábbi módosítással:

[14. §]
„(2) Kérelemre a közterület-használati díj megfizetése alól:

a)  mentesség  vagy  kedvezmény  adható,  ha  a  közterület-használati  hozzájárulást
kérő magánszemély jövedelmi, vagyoni, szociális helyzete miatt indokolt,
b) mentesség adható, ha a közterület használatára adománygyűjtés illetve karitatív
tevékenység folytatása céljából kerül sor,
c)  különös  méltányosságból  mentesség  adható,  ha  a  közterület-használati
hozzájárulást kérő jogi személy (kivéve gazdasági társaság), egyéb szervezet 

ca)  a  kérelem  benyújtásakor  fennálló  vagyoni  helyzetét  alátámasztó
okiratokkal igazolja, hogy a díj előzetes megfizetése tevékenységét ellehetetleníti és

cb) előzetes pénzügyi  számításokkal igazolja,  hogy a közterület  használata
során sem keletkezik olyan bevétele, amelyből a díj kifizethető lenne és

cc) valószínűsíti, hogy a közterület használat Budaörs lakosai számára más
módon nem biztosítható – akár kulturális – haszonnal jár.”
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5.) Javaslat az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére
vonatkozó  egyes  szabályokról  szóló  23/2012.(VI.22.)  és  a  Budaörs  Város
Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 36/2010.(XI.12.)
számú önkormányzati rendelet módosítására 

Lőrincz Mihály: Röviden ismertette a napirendi pontot.

Hozzászólás nem hangzott el, a Bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal
támogatta.

44/2018. (IX.17.) ÜB sz. határozat
Javaslat az önkormányzat tulajdonában álló  lakások és helyiségek bérletére
vonatkozó  egyes  szabályokról  szóló  23/2012.(VI.22.)  és  a  Budaörs  Város
Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  36/2010.(XI.12.)
számú önkormányzati rendelet módosítására 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága javasolja
a Képviselő-testületnek az önkormányzat  tulajdonában álló  lakások és helyiségek
bérletére  vonatkozó  egyes  szabályokról  szóló  23/2012.  (VI.22.)  önkormányzati
rendelet módosításáról szóló rendeletének megalkotását a melléklet szerint.

6.) Budaörs Város Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló
36/2010.(XI.12.) számú önkormányzati rendelet módosítása

Löfler Dávid: Röviden ismertette a napirendi pontot.

dr. Bakó Krisztina:  Felmerült  benne néhány kérdés,  amire talán tud majd valaki
válaszolni. Az előterjesztés tárgya apró módosítás abból a szempontból, hogy csak
pici részét érinti az SZMSZ-nek, de a tartalmát tekintve kicsit sem apró. Fejből nem
tudja, hogy hány darab ügyről kéne hónapról hónapra beszámolót készíteni, de azt
gondolja,  hogy sok  százról  van  szó.  Helyesnek  tartja,  hogy egy képviselő  olyan
mértékben  szorgalmas,  hogy  mind  a  hétszázat  szeretné  áttekinteni  és  erről
tájékozódni  szeretne.  Azért  is  dicséretes,  mert  ez egy második tájékozódás lesz,
mert  az első tájékozódás a bizottsági  üléseken történik.  A legtöbb esetben olyan
kérdésekről  van szó,  amelyek  megjárják  a bizottsági  üléseket  is,  de persze,  van
olyan  –  mint  például  a  közterület  használatnál  –  ahol  sok  csak  a  hivatalon  fut
keresztül. Biztosan jó lesz ezeket böngészni, ha valakinek nagyon sok ideje van erre,
akkor  az nagyon helyes,  hogy átláthatóvá váljon ez a terület  is  és mindent  meg
lehessen keresni, így támogatja az előterjesztést, de szeretné tudni, hogy mekkora
nagyságrendről beszélnek.

Vágó Csaba:  Több mondandója is van az előterjesztés kapcsán. Ez egy nagyon
színvonalas előterjesztés, nagyon jól meg van írva, nagyon jó érvrendszere van, jó
felépítése van, gratulál  a szerzőnek, ha Löfler Dávid gondolja,  adja majd át neki.
Azonban, kicsit nem életszerű számára az, hogy négy évig egész nyugodtan aludt
mindenki  és egyszer  arra ébredt,  hogy a képviselői  jogai  csorbulnak és be kéne
számolni  az  átruházott  hatáskörben  hozott  döntésekről.  Érti  és  egyet  is  tud  vele
érteni, az, hogy átlátható legyen a működés, az teljesen helyénvaló, kár, hogy nem
előbb jutott  eszükbe. Még egy dolog: valóban több szász döntésről van szó, egy
átlagos hónapot nézve – a pontosság igénye nélkül – hétszáz körüli  szám jött ki,

4



amikor  összegyűjtötték,  hogy  mennyiről  van  szó.  Korábban  már  javasolta,  hogy
egyeztessenek, hogy milyen ötleteik vannak az előterjesztések témájában, mert ha
egy ilyen téma felmerül, neki személy szerint egyébként is az első kérdése az lett
volna a hivatalhoz, hogy az mekkora munkateherrel jár bárki számára is. Hétszáz
darab beszámolót elég nagy munkatehernek gondolna. 

dr.  Sokolowski  Márk:  Ezek  szerint  eddig  nem  készült  nyilvántartás  az  ilyen
ügyekről? Vagy egyesével készült és majd össze kell gyűjteni?

Vágó Csaba: Az elnök úr nyilvántartásról kérdezi ő meg egy számot mondott… nem
ugyan  arról  beszélnek.  Természetesen,  az,  hogy  mennyi  ilyen  ügy  van  egy
hónapban, az változik, egy átlag számot kellett mondani, és elnézést kér, de nem
mindig vannak tisztában azzal, hogy egy-egy hatósági szférában egy-egy hónapban
hány  ilyen  döntés  születik.  Ezt  valóban  meg  kell  kérdezni.  Nem  nem  volt  vele
tisztában, hanem nem jótól kérdezték idáig.

dr.  Bakó  Krisztina:  Technikai  kérdése  van:  a  rendelet  szövege  úgy  szól,  hogy
írásban kell beszámolnia a polgármesternek ezekről az ügyekről. A kérdése az, hogy
ez formailag hogy fog kinézni? Kapnak a testületi ülésre egy hosszú listát, hogy hány
darab volt, vagy melyek ezek az ügyek? Vagy majd akkor, a polgármester ugye nem
fogja felolvasni az ügyszámot? Vagy hogy lesz ez?  

Vágó Csaba: De, sőt! Minden ülés elején.

dr.  Bakó Krisztina:  Ja, érti!  Úgyis  van az a beszámoló,  ami arról  szól,  hogy mi
történt az elmúlt hónapban, akkor ez is részét fogja képezni ezek szerint… kíváncsi
lesz rá.

További  hozzászólás  nem hangzott  el,  a  Bizottság a határozati  javaslatot  3 igen
szavazattal támogatta.

45/2018. (IX.17.) ÜB sz. határozat
Budaörs  Város  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló
36/2010.(XI.12.) számú önkormányzati rendelet módosítása

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi Bizottsága javasolja
a  Képviselő-testület  részére  a  Budaörs  Város  Önkormányzatának  Szervezeti  és
Működési  Szabályzatáról  szóló  36/2010.  (XI.12.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról  szóló  önkormányzati  rendelet  megalkotását  jelen  előterjesztés
melléklete szerint.

dr. Sokolowski Márk elnök megköszönte a megjelentek munkáját és az ülést 1720-
kor bezárta. 

k.m.f.

 
dr. Tóth Ferenc            dr. Sokolowski Márk

                aláíró                                                                                 elnök 
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